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1/  Úvodní slovo ředitele IES - doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D. s aktuálními informacemi 

Akreditace habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem byla udělena NAÚ na
maximální dobu 10 let.

Projekt IQSOC (IES, CERGE, MFF) získal 223 bodů, nejlepší projekt v naší oblasti (FF UK) má
233 bodů, podáno odvolání (7 stran) s termínem rozhodnutí v druhé polovině října.

Probíhají další výzvy OP JAK, zejména “Výzva č. 02_23_025 Společenské a humanitní vědy:
člověk a lidstvo v globálních výzvách současnosti”:
https://opjak.cz/aktuality/vyzva-c-02_23_025-spolecenske-a-humanitni-vedy-clovek-a-lidstvo-v-
globalnich-vyzvach-soucasnosti/

Zde nemáme možnost podat přihlášku jako koordinátor, ale můžeme se zapojit (k MU, NHÚ aj.).
Pokud budete osloveni koordinátorem z jiné instituce, pak platí, že umožníme komukoli bez
omezení účast formou zapojení do jakéhokoli projektu ve formě zapojení jako spoluřešitelské
instituce. (Tj. umožníme účast ve více vzájemně si konkurujících projektech.)

Nový web IES: Jak jsem komunikoval emailem, jeho vznik byl absolutní nutností (bezpečnostní
standardy) a také potřebou mít funkční web pro mobilní zařízení. Zároveň jsme jej vzali jako
příležitost vyřešit duplicity s databázemi UK. Zpřehlednily se i odkazy, např.:
https://ies.fsv.cuni.cz/lide/interni-clenove

Naší snahou bylo co nejvíce přizpůsobit obecnou šablonu (od níž se nelze příliš odchýlit kvůli
nutnosti aktualizací, které musí být jednotné) naší dosavadní praxi - v celé řadě detailů se nám to
podařilo, ale některé věci jsou stále v řešení. Zejména ohledně pořadí položek (“tabs”) v
osobních profilech. Věřím, že postupně si na šablonu zvykneme, jakkoli si stále myslím, že
nedosahuje estetických kvalit našeho předchozího řešení.

Editace osobních profilů je možná zde: https://profile.fsv.cuni.cz/ (Viz též email z předminulého
týdne.) Profily jsme naplnili ze starého webu, ale budou chtít ještě postupně upravovat. Kdykoli
budete údaje aktualizovat, prosíme neodchylujte se příliš ohledně struktury, kterou jsme
připravili (projděte si instrukce v emailu). Stejně jako je to funkční i jinde, doporučuji vytvořit si
vlastní akademický web. Tam si elegantně vyřešíte vlastnosti, které zde nejsou (např. nebylo
možné vytvořit v OBD kategorii “forthcoming”, není ani vhodné se v sekci Info rozepisovat o
work in progress atd). Osobní profil na webu IES berte skutečně jen jako standardizovaný
přehled.

Starý web bude otevřený na https://iesdev.fsv.cuni.cz/ do 15. října (v pondělí 16.10. bude
zaheslovaný a poté přístupný jen přes heslo). Důvodem je, aby vyhledávače nevyhodnotily
aktivitu na starém webu špatně a nevytvářely matoucí linky, což pro podzimní kampaň rozhodně
nechceme.

Research seminar v ekonomii a financích: Máme prostor ještě uspořádat 1-2 semináře na podzim
- seniorní pracovníci ať se mi ozvou s tipy. Je potřeba více budovat relevantní sítě, které budou
mít širší dopad na IES a využívat k tomu relevantní výzvy a možnosti (např. pozvali jsme na
Fulbright v roce 2025 profesora z Whartonu, UPenn). Příkladem budiž UZH Global Strategy and
Partnerships Funding (aktuálně řeším), nebo Hop on Facility pro Horizon. Aktuálně řeším i
European Partnership Development Fellowships s University of Sussex.

https://opjak.cz/aktuality/vyzva-c-02_23_025-spolecenske-a-humanitni-vedy-clovek-a-lidstvo-v-globalnich-vyzvach-soucasnosti/
https://opjak.cz/aktuality/vyzva-c-02_23_025-spolecenske-a-humanitni-vedy-clovek-a-lidstvo-v-globalnich-vyzvach-soucasnosti/
https://ies.fsv.cuni.cz/lide/interni-clenove
https://profile.fsv.cuni.cz/
https://iesdev.fsv.cuni.cz/


Mj. vedení FSV velmi aktivně prosazuje partnerství s National Taiwan University - malá země,
ale exotická a v rámci ní je NTU přední univerzita. Kdybyste měli nějaký kontakt nebo
myšlenku, napište. Setkání bude v pondělí 9.10.

Máme možnost zapojit UCLA studenty přes léto (polovina června až začátek srpna) jako naše
research asistenty (RAs). Pokud o toto máte zájem, napište mi a dám Vám další informace.

Bude se připravovat další hodnocení vědy na UK. I to bude příležitost k reflexi našich
výzkumných priorit, možností a efektivní dělby práce. Mezinárodní konkurence je extrémně
tvrdá a navíc podpora z domácích zdrojů je pro naše obory až směšně malá.

Prozatím proběhla aktualizace AIS bodů (obecně dochází asi k mírné inflaci). Upozorňuji, že
dojde dále k úpravě tzv. interdisciplinárních časopisů. Jak bylo dohodnuto při tvorbě schématu,
tato úprava bude ale platit až v letech 2025 a 2026; pro rok 2023 a 2024 platí seznam připravený
v roce 2021.

K hybridní výuce více v sekci mgr. výuky.

Vedení prací pro PPE a IEPS: Jak jsem komunikoval emailem dříve, nejsou započítávány do
našich indikátorů (nejsme za ně kompenzováni a ani neprobíhají našimi procedurami). Aktuální
odměna ze strany IPS je jen symbolická. Toto se nyní řeší s vedením IPS. Prozatím doporučuji
odmítat vedení jakýchkoli prací v programech PPE a IEPS do doby, než vedení IPS přijde s
přijatelným návrhem.

Administrativa: Velmi oceňuji trpělivost a snahu akademiků pomoci administrativě dělat věci
efektivně. Jsme v situaci, kdy probíhá celá řada změn, které akademici nepozorují, ale které
docela zásadně mění situaci a to spíše k horšímu (převádění opatření na směrnice, financování
režií na konci roku, převádění projektových povinností na instituty, rotace fakultní
administrativy, neschopnost fakulty stabilně a kompetentně obsadit klíčové administrativní
pozice, nedostatečné zaškolování a scházející kompetence, zpoždění, chybějící schůze mezi
tajemníky a vůbec přenos informací a dobré praxe, nejasné podmínky, nekonzistentní řešení na
různých úrovních, prioritizace zbytných aktivit typu rozvoje domácího PR na úkor neochoty
udržet stabilní ekonomické oddělení atd). Kupříkladu několikaměsíční zpoždění desítek
pracovních cest je čistě problém na straně nedostatečné kapacity na straně fakulty.

2/  Informace o bakalářských programech -  doc. PhDr. Julie Chytilová, Ph.D.

Výuka v ZS

- Výuka je plánována prezenčně. Nicméně podle rozhodnutí FSV musíme v našich
anglických programech zajistit na zimní semestr online streaming předmětů v rozsahu
přibližně 30 kreditů pro studenty, kteří z důvodu pozdního udělení víza nezvládnou
dorazit do Prahy do konce září.

- Stav vízových žádostí bude kontrolovat OCJSP. Budeme požadovat, aby kontrola
probíhala často a pečlivě a příjezd studentů se zbytečně neodkládal.

- Pro BEF máme v nabídce pět předmětů a přístup do výuky online je potvrzen s
vyučujícími:

JEB101 Principles of Economics I
JEB122 Intro Mathematics
JEB118 Mathematics I



JEM209 History and Methodology of Economics
JEM020 Ethics and Economics

Nově přijatí studenti

- Český program, počet přihlášených/přijatých/zapsaných: 423/186/126.
- Anglický program, počet přihlášených/přijatých/zapsaných: 86/59/24.

Státní závěrečné zkoušky

- Odstátnicovalo 82 studentů, 12 studentů byli nominováno na DOT award. Návrat k
rovnoměrnějšímu rozdělení mezi červnem a zářím.

- V příštím akademickém roce začnou obhajovat studenti v nové akreditaci, kde má státní
zkouška dvě části (obhajobu a obecnou rozpravu). Letos všichni bc studenti obhajovali
ještě ve staré akreditaci, ale jsou první zkušenosti z mgr programu. Byla vytvořena sada
podkladů s informacemi, které měli členové komisí možnost komentovat a poté obdrželi
finální verzi.

Komisionální zkoušení

- Pokud se student chystá k poslednímu pokusu o ústní zkoušku z povinného nebo povinně
volitelného předmětu (tj. k šestému pokusu včetně propadlých termínů), musí proběhnout
zkouška před komisí.

- Přestože v Pravidlech FSV je uvedeno, že student musí o komisionální zkoušení požádat
s předstihem, univerzitní pravidla, která naše pravidla převažují, říkají, že komisionální
zkoušení proběhnout musí v každém takovém případě.

- V SISu byla vytvořena funkcionalita, která vyučujícího na studenty, kterých se
komisionální zkoušení týká, upozorní.

- Detaily budu řešit přímo s vyučujícími kurzů, které jsou zakončeny ústní zkouškou.
- Dále, student může požádat o komisionální zkoušení při druhém opravném termínu při

prvním zápisu do předmětu, a to se týká jak ústních tak písemných zkoušek.

Poznámka (Martin Gregor): Pro tyto případy bude snaha definovat a obsadit stálou komisi, která
bude zasedat ke konci semestru, aby ideálně případy odbavila během jediného zasedání.

Studenti se speciálními potřebami

- Objevuje se stále více případů, kdy se na mne a další vyučující obrací studenti s žádostí o
individuální přístup z důvodu zdravotního stavu, například operace či psychických
problémů. Někdy je jednoduché si jejich stav potvrdit, například doloží lékařské
potvrzení, někdy je to obtížné.

- Doporučený postup je následující. Pokud se z komunikace se studentem zdá, že má vážné
psychické potíže, je třeba ho odkázat na web FSV, kde je seznam možné odborné pomoci
(Psychologická pomoc). Aktuálně je v české verzi jen odkaz na fakultní psycholožky, ale
v anglické verzi je i odkaz na krizová centra, která nabízí urgentní pomoc.

- Dále doporučit studentovi, aby se registroval jako Student se speciálními potřebami.
Kontaktní osoby vyhodnotí jeho podklady, lékařské zprávy a v případě potřeby si
vyžádají další diagnostiku. Poté dají doporučení, jak dále postupovat, například přerušit
studium, mohou požádat vyučujícího kurzu, aby vypsal termín zkoušky po zkouškovém
období, atd.

- Vyučující mne mohou v této věci samozřejmě kdykoliv kontaktovat.

Prosby

- Včasné dodávání posudků k bakalářským pracím.
- Při plánování výuky vzít v potaz nejen děkanské volno (27.10.), ale u předmětů pro

studenty prvního ročníku i datum imatrikulace (19.10.).



3/   Informace o magisterských programech - doc. PhDr. Adam Geršl, Ph.D.

1. Přijímací řízení

NEF: hlásilo se 125, 106 se zúčastnilo přijímacího řízení, přijato 78, zapsáno 70

MEF: hlásilo se 31, přijato 11, zapsáno 4 (2 vládní stipendisti)

MFDA: hlásilo se 27, přijato 12, zapsáno 11 (1 vládní stipendista)

CSF: hlásilo se 12, přijati 4, zapsáni 2

2 Státní závěrečné zkoušky

Státní závěrečné zkoušky

- Absolvovalo v červnu 20 studentů (4 DOT Awards) a v září 27 studentů (1 neudělala, 3
DOT Awards)

- Mnoho studentů z nové akreditace má státní zkoušku rozdělenou na dvě části (obhajobu a
obecnou rozpravu), jak v červnu tak v září to fungovalo dobře, členové komise dostali
podrobné instrukce, problémy nebyly. Vůči studentům je dobré indikovat, kdy končí část
obhajoba a začíná část obecná rozprava.

3. Ostatní mgr

Úvodní schůzka s mgr studenty 20.9.2023, dobrá účast. Převažuje zájem o specializaci Finanční
trhy a datová analýza.

Revidovaný systém matchingu, funguje poprvé v novém systému nyní, funguje dobře, sloty
zaplněny všechny.

Kurzy: aktualizované sylaby + info o tom, jestli běží nebo ne první semináře (např v pondělí či
úterý). Novelizace plnění studijních povinností - pravidlo, že podmínka plnění dílčích povinností
buď žádná nebo 51 procent z dílčí povinnosti.

Dva předměty klasifikované jako specializační letos nevypsány (Development Economics a
Corporate Finance), studenti si mohou zapsat jakýkoliv jiný specializační z ostatních specializací.

Online výuka pro studenty cizojazyčných programů - magisterské předměty s online
streamingem
JEM216 Advanced Macroeconomics
JEM217 Advanced Econometrics
JEM227 Data Science with R I
JEM020 Ethics and Economics
JEM032 Banking and Risk Management
JEM062 Introductory Econometrics

Martin Gregor: Hybridní výuka během ZS se týká malého (ale kladného) počtu studentů a jen
vybraných kurzů. Bohužel vízová politika je extrémně zpomalená, řešíme zpoždění i u uchazečů
z 1. kola; nejde jen o situaci uchazečů z 2. či 3. kola. Fakulta se rozhodla pro jednotný přístup,
který se zatím jeví velmi efektivní; řeší i nesoulady napříč programy, které mají často velmi
odlišné přístupy. Jednotný přístup je důležitý i z regulačních důvodů (čistá online výuka není
možná, tato praxe je definovaná jen jako časově omezené “nápravné opatření”).

Martin Gregor: Při editaci profilů jsem si všiml, že někteří kolegové dávají jako podmínku
vedení BP či DP, že musí jít o práci na úrovni A. Takto definovanou podmínku samozřejmě nelze



formulovat (také nelze studentům v kurzu říci, že budou muset mít A, jinak nemají chodit). Musí
být postavená věcně. Také připomínám, že vedení BP, DP a disertací jsou klíčové indikátory a že
celé fungování IES je postaveno na tom, že musíme odvést dostatečný počet prací.

4/   Informace o doktorském studiu - prof. Ing. Evžen Kočenda M.A., Ph.D., DSc.

Informace o doktorském studiu ZS 2023/2024

Přijímací řízení do PhD programu pro AR 2023/24
Do PhD programu pro AR 2023/24 bylo přijato celkem 19 studentů z celkového počtu 45
přihlášených. K 2.10. se zapsalo 12 studentů.
Český program: 9 přihlášených, 8 přijatých, 7 zapsaných (k 2.10.) – očekává se další 1.
Anglický program: 36 přihlášených, 11 přijatých, 5 zapsaných (k 2.10.) – očekávají se další 3,
nenastoupí 3.
Přijímací řízení v roce 2024 bude mít stejnou podobu jako v roce 2023. Termín pro podávání
přihlášek je 30. dubna 2024. Jedinou změnou podmínek je doplnění věty “Uchazeč se může
hlásit do jednoho ze čtyř nabízených programů. Je možné se přihlásit buď do prezenční či
kombinované formy studia, českého či anglického programu”, aby se zamezilo dvojím
přihláškám.

Studenti

Na konci AR 2022/23 studovalo 100 PhD studentů, z toho 29 studentů mělo studium přerušeno.
Ve vyšším než 4. ročníku bylo 22 studentů (z čehož mají 3 přerušeno).

Státní doktorské zkoušky

V průběhu AR 2022/23 složilo Státní doktorskou zkoušku 9 studentů (v lednu: Boris Fišera,
Marek Šedivý; v červnu: Daniel Kolář, Lenka Šlegerová, Petra Landovská; v září: Dominika
Špolcová, Evgeniya Dubinina, Fan Yang, Kseniya Bortnikova).

Z 19 studentů 4. ročníku jich 10 nemá složenou SDZ (nicméně z toho 9 má studium přerušeno).

Obhajoby

V AR 2022/23 studium ukončili úspěšnou obhajobou disertační práce 4 PhD studenti (Sarah
Godar, Barbora Gregor, Matěj Kuc, Olesia Zeynalova) a proběhlo celkem 5 malých obhajob
(Matěj Kuc, Petr Pleticha, Olesia Zeynalova, Vít Macháček, Olha Khymych).

Metodologický seminář
Ve dnech 26.-27.9. proběhl metodologický seminář určený primárně pro nastupující PhD
studenty vedený Lucií Poslušnou. V tomto termínu kurz absolvovalo 9 studentů, kteří nastupují
na prezenční studium a neměli kurz odpuštěn. Seminář je povinnou součástí ISP studentů v
prezenční formě studia. Příští rok budou muset kurz absolvovat 3 studenti, kteří kurz nesplnili
letos.



Informační schůzky na začátku AR
2.10. se uskutečnila informační schůzka pro studenty 1. ročníku PhD programu a schůzka k
přípravě grantů GAUK. Obě schůzky proběhly prezenčně a paralelně i přes MS Teams.

Centrum doktorských studií

Centrum doktorských studií (CDS) opustili Lenka Šlegerová, Marek Šedivý a Jan Mošovský.
Předseda OR děkuje všem odcházejícím členům CDS za jejich vzornou práci a přeje jim hodně
zdaru v dalším studiu. Novými členy pro AR 2023/24 se stali Anna Pavlovová, Tomáš Boukal a
Theodor Petřík. Koordinační roli převzala Klára Kantová.

Výroční hodnocení studentů

Metodologie sběru dat k výročnímu hodnocení bude třeba poupravit pro AR 23/24 kvůli
přechodu na fakultní web. Tato změna se nedotkla AR 22/23, proto bylo výroční hodnocení beze
změny.

5/ Různé

Martin Gregor: Připomínám, že je nová SMĚRNICE S_SO_002: Organizace zkouškových
termínů, kontrol studia a užívání klasifikace A–F na FSV UK. Má jen 4 strany a jsou zde 3
změny:

● Úprava definice hranice nutné podmínky plnění dílčí části hodnocení
● Zavedení specifikace práva na 1 opravný termín u dílčí části hodnocení
● Zavedení podmínek pro stanovení vyššího počtu opravných termínů

https://fsv.cuni.cz/sites/default/files/uploads/files/S_SO_002_v001_Organizace%20zkou%C5%A
1kov%C3%BDch%20term%C3%ADn%C5%AF%2C%20kontrol%20studia%20a%20u%C5%B
E%C3%ADv%C3%A1n%C3%AD%20klasifikace%20A%20%E2%80%93%20F%20na%20FS
V%20UK.pdf

Dáša Schnellerová - vyučující ruší v poměrně velkých počtech semináře během 1. týdne výuky.
Je nutné, aby mne mailem vyučující předem požádali o zrušení příslušných slotů i v SISu
(nestačí pouze mail registrovaným studentům). Vyhneme se tak spoustě dotazů studentů na
vrátnici i sekretariátu. Současně se studenti také ptají, jak jim bude výuka nahrazena. Týden pro
náhradní výuku (za odpadlé hodiny, 27.10. a 17.11.2023) je stanoven harmonogramem na
2.1-5.1.2024 v časech rozvrhu pro ZS 23/24.

Dále prosba provozního charakteru, žádáme o odevzdávání formulářů dovolenek před
nástupem na dovolenou, nikoliv zasílání během či expost.

Prosby ze strany PR

- v případě konání akce, kde je potřeba občerstvení/ asistence IT či adminu, je nutné
informovat ideálně alespoň 10 dní předem tajemnici o plném rozsahu akce, aby bylo vše
připraveno (technika, toner, papír, občerstvení, dárky, směrovky…)

- v případě že chcete zveřejnit aktualitu na webu, PR prosí o dodávání s co nejkvalitnější,
ideálně landscape fotografií, v případě publikace odborného článku o shrnutí hlavní

https://fsv.cuni.cz/sites/default/files/uploads/files/S_SO_002_v001_Organizace%20zkou%C5%A1kov%C3%BDch%20term%C3%ADn%C5%AF%2C%20kontrol%20studia%20a%20u%C5%BE%C3%ADv%C3%A1n%C3%AD%20klasifikace%20A%20%E2%80%93%20F%20na%20FSV%20UK.pdf
https://fsv.cuni.cz/sites/default/files/uploads/files/S_SO_002_v001_Organizace%20zkou%C5%A1kov%C3%BDch%20term%C3%ADn%C5%AF%2C%20kontrol%20studia%20a%20u%C5%BE%C3%ADv%C3%A1n%C3%AD%20klasifikace%20A%20%E2%80%93%20F%20na%20FSV%20UK.pdf
https://fsv.cuni.cz/sites/default/files/uploads/files/S_SO_002_v001_Organizace%20zkou%C5%A1kov%C3%BDch%20term%C3%ADn%C5%AF%2C%20kontrol%20studia%20a%20u%C5%BE%C3%ADv%C3%A1n%C3%AD%20klasifikace%20A%20%E2%80%93%20F%20na%20FSV%20UK.pdf
https://fsv.cuni.cz/sites/default/files/uploads/files/S_SO_002_v001_Organizace%20zkou%C5%A1kov%C3%BDch%20term%C3%ADn%C5%AF%2C%20kontrol%20studia%20a%20u%C5%BE%C3%ADv%C3%A1n%C3%AD%20klasifikace%20A%20%E2%80%93%20F%20na%20FSV%20UK.pdf


myšlenky (3 věty v ČJ), v případě guest lecture/ odborného semináře ideálně o komplet
text s údaji o času, místě, v případě mediálního výstupu přesný odkaz.

Zapsali: doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D., doc. PhDr. Julie Chytilová, Ph.D., doc. PhDr. Adam
Geršl, Ph.D., prof. Ing. Evžen Kočenda M.A., Ph.D., DSc., ing. Dagmar Schnellerová

Ověřil: doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D.


